

## COMMUNIQUE

1966

LIBRARY E A / BIBLIOTHÈQUE A E



3 5036 01031890 8

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/ DE PUBLICATION
58.	Excerpts from a Statement made by the Hon. Paul Martin, Secretary of State for External Affairs of Canada to the Canadian House of Commons .	March 23, 1966
59.	Composition of the Canadian Delegation to the Twenty-first Regular Session of the General Assembly of the United Nations .	August 22, 1966
59A.	Composition de la Délégation du Canada à la 21ième Session de l'Assemblée des Nations Unies.	le 22 août 1966
60.	Canada signs the Convention on the Elimination of Racial Discrimination.	August 24, 1966
60A.	Le Canada signe la Convention sur l'Elimination de la Discrimination raciale.	le 24 août 1966
61.	Statement to be made by the Honourable Paul Martin P.C. Q.C. M.P., Canadian Secretary of State for External Affairs and Chairman of the Canadian Delegation to the 21st. Session of the General Assembly in the Plenary Session.	Sept. 20, 1966
61.	Texte de la déclaration prononcée lors de la discussion générale à la vingt-et-unième session ordinaire de l'Assemblée générale des Nations Unies par le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures et Président de la delegation canadienne, Monsieur Paul Martin, C.P.,C.R.	le 23 septembre 1966
62.	Text of statement to be made in the General debate of the 21st Session of the General Assembly by the Canadian Secretary of State for External Affairs and Chairman of the Canadian Delegation the Honourable Paul Martin, P.C.,Q.C.,M.P.	Sept. 23, 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/ DE PUBLICATION
62A.	Text de la déclaration prononcée lors de la discussion générale à la vingt-et-unième sessions ordinaire de l'Assemblée générale des Nations Unies par le Secrétaire d'Etat aux Affaires exterieures et Président de la Délégation canadienne, Monsieur Paul Martin, C.P.,C.R.	le 23 septembre 1966
63.	Text of Statement to be made at the Pledging Conference of the United Nations Development Programme by the Canadian Representative, Mr. Donald S. Macdonald, M.P., Parliamentary Secretary to the Secretary of State for External Affairs.	October 6, 1966
63A.	Texte de la déclaration prononcée le 6 octobre 1966 à la Conférence d'annonce des contributions au Programme des Nations Unies pour le Développement des Nations Unies pour le Développement par le représentant du Canada, M. Donald S. Macdonald, député, secrétaire parlementaire du Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures.	le 6 octobre 1966
64.	Text Statement to be made by the Canadian Representative, Mr. Donald S. Macdonald, M.P. Parilamentary Secretary to the Secretary of State for External Affairs in the Second Committee.	October 7, 1966
64A.	Texte d'une déclaration qui sera prononcée par el représentant du Canada, M. Donald S. Macdonald, député, secrétaire parlementaire du secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, à la 2iéme Commission.	le 7 octobre 1966
65.	Text of Statement to be named on the question of South West Africa by the Canadian Secretary of State for External Affairs and Chairman of the Canadian Delegation to the 21st Session of the General Assembly, the Hon. Paul Martin, Q.C., in the Plenary Session.	October 7, 1966
65A.	Texte de la déclaration relative à la question du Sud-Ouest Africian prononcée par M. Paul Martin, C.P.,C.R., secrétaire d'Etat aux Affaires exterieures du Canada, à la Séance plénière de la XXIéme Session de l,Assemblée générale des Nations Unies,.	le 7 octobre 1966
66.	Statement to be made in the Fourth Committee by the Canadian Representative, Mrs. Edwin Fullerton, on the question of Southern Rhodesia .	October 14, 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/ DE PUBLICATION
66A.	Texte de la déclaration relative à la question de la Rhodesie du Sud prononcée par le représentant du Canada, Mme. Edwin Fullerton, à la quatrième commission.	le 14 octobre 1966
67.	Text of Statement to be made by the Canadian Representative, Mr. Paul Beaulieu, in the Special Political Committee on the Report of the Commissioner-General of the Untied Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East.	October 25, 1966
67A.	Texte de la déclaration prononcée le 25 octobre 1966 par le représentant du Canada, M. Paul Beaulieu, à la Commission de politique spéciale sur le rapport du Commissaire général de l'Office du Secours et de Travaux des Nations Unies pour les Réfugiés de Palestine dans le Proche-Orient.	le 25 october 1966
68.	Text of Statement to be delivered by the Canadian Representative, Lt. Gen. E. L. M. Burns, D.S.O., O.B.E., M.C., Adviser to the Canadian Government on Disarmament, in the First Committee.	October 26, 1966
68A.	Texte de la déclaration prononcée devant la Première Commission le 26 octobre 1966 par le représentant du Canada, le lieutenant-général E.L.M. Burns, D.S.O., O.B.E., M.C., conseiller du gouvernement canadien en matière de désarmement.	le 26 octobre 1966
69.	Text of Statement to be made by the Canadian Representative, Mr. Paul Beaulieu, in the Special Political Committee on teh Report of the Commissioner-General of the Untied Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East.	November 14, 1966
70.	Text of Statement to be made by the Canadian Representative, Mr. Pierre Elliot Trudeau, M.P. Parliamentary Secretary to the Priminster of Canada on Item 33 (Comprehensive Review of the Whole Question of Peacekeeping Operations in all their Aspects: report of the Special Committee on Peace-keeping Operations) in the Special Political Committee on Wednesday.	November 16, 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/ DE PUBLICATION
-----	-------------	-------------------------

- 70A. Texte de la déclaration prononcée devant le 16 novembre 1966 la Commission de Politique Spéciale le 16 novembre 1966 par le représentant canadien, M. Pierre-Elliott Trudeau, député secrétaire parlementaire du jour. (Etude d'ensemble de toute la question des opérations: rapport du Comité spécial des opérations de maintien de la paix).
72. Text of statement to be made by the Canadian Representative, Miss Margaret Meagher, on the report of the IAEA (item 14), in Plenary Session. November 22, 1966
73. Text of Statement to be made by the Canadian Secretary of State for the External Affairs, the Hon. Paul Martin, P.C., Q.C., M.P., on Tuesday November 22, 1966 in the Special Political Committee on Item 33 (Comprehensive Review of the Whole Question of Peacekeeping Operations in all their aspects; Report of the Special Committee on Peacekeeping Operations.) November 22, 1966
- 73A. Texte de la déclaration prononcée par le secrétaire d'Etat canadien aux Affaires extérieures, M. Paul Martin, devant la Commission de Politique Spéciale, sur le point 33 de l'ordre du jour (Etude d'ensemble de toute la question des opérations de maintien de la paix sous tous leurs aspects: rapport du Comité spécial des opérations de maintien de la paix).
74. Text of Statement to be made by the Canadian Secretary of State for External Affairs, the Honourable Paul Martin, P.C., Q.C., M.P., on the Question of Chinese Representation, in the Plenary Session of the United Nations General Assembly.



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/ DE PUBLICATION
74A.	Texte de la déclaration prononcée en séance plénière de l'Assemblée générale des Nations Unies par le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Paul Martin, sur la question de la représentation de la Chine à l'ONU.	le 23 novembre 1966.
76.	Text of Statement to be made by the Canadian Representative, Mr. Paul Beaulieu, in Plenary, on International Relations, and of the Threat or Use of Force in International Relations, and of the Right of Peoples to Self-Determination.	November 30, 1966
76A.	Interdiction de recourir à la menace ou à l'emploi de la force dans le relations internationales.	le 30 novembre 1966
77.	Text of Statement made in the Fourth Committee in Explanation of Vote on the Resolution on Portuguese Territories by the Canadian Representative Mr. Gordon E. Cox	December 5, 1966
78.	Text of the statement delivered by the Canadian Representative in the Fifth Committee, Miss Margaret B. Meagher, on Item 81(a): Personnel Questions – Composition of the Secretariat	December 1, 1966
79.	Text of Statement made by the Canadian Representative, in the Fifth Committee Miss Margaret B. Meagher, on Item 83 United Nations International School.	December 5, 1966
80.	Text of the Statement made in the Second Committee by the Canadian Representative, Mr. Donald S. Macdonald, M.P. Parliamentary Secretary to the Secretary of State for External Affairs.	December 5, 1966
81.	Text of Statement to be made in the Plenary Session of the General Assembly by the Canadian Permanent Representative to the United Nations Mr. George Ignatiffe, on Item 24 International Cooperation Year.	December 6, 1966
81.	Texte de la déclarationprononcée en séance plénière, par le représentant permanent du Canada auprès des Nations Unies, M. George Ignatieff, sur le point 24 de l'ordre du jour: Année de la coopération internationale.	le 7 décembre 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/ DE PUBLICATION
-----	-------------	-------------------------

82. Statement made on Item 79  
(co-ordination of the United Nations  
with the Specialized Agencies and the  
IAEA) by Miss B.M. Meagher, Canadian  
Representative on the Fifth Committee. December 6, 1966
83. Text of Statement made by the Canadian Permanent Representative Mr. George Ignatieff in the Plenary Session on Friday December 9, 1966 on the Question of the Admission of Barbados in the United Nations. December 9, 1966
- 83A. Déclaration prononcée par le représentant permanent du Canada auprès des Nations Unies, le 9 décembre 1966 M. George Ignatieff, en séance plénière, le neuf décembre 1966, sur la question de l'admission des Barbades aux Nations Unies.
84. Statement made by the Canadian Permanent Representative, Mr. George Ignatieff, introducing the resolution on UNICEF, in the Third Committee. December 9, 1966
- 84A. Déclaration prononcée par le représentant permanent du Canada auprès des Nations Unies M. George Ignatieff, devant la Troisième Commission. le 9 décembre 1966
85. Text of Statement made by the Representative of Canada Mr. Donald S. Macdonald M.P., Parliamentary Secretary to the Secretary to the Secretary of State for External Affairs, in the Second Committee on Item 41 United Nations Organization for the Industrial Development. December 9, 1966
- 85A. Déclaration prononcée devant la Deuxième Commission par le représentant du Canada, M. Donald S. Macdonald, député, secrétaire parlementaire du Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, sur le point 41 de l'ordre du jour: Organisation des Nations Unies pour le développement industriel. le 9 décembre 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
86.	Text of Statement made in the Fifth Committee by the Canadian Representative, Miss B. M. Meagher, on Item 21(B):(1967 Cost Estimates for the Maintenance of UNEF).	December 12, 1966
87.	Text of statement made in the First Committee by the Canadian Representative Mr. Paul Beaulieu, in explanation of vote on Item 96 (Status of the implementation of the Declaration on the Inadmissibility and of Intervention in the Domestic Affairs of States and the Protection of their Independence and Sovereignty).	December 12, 1966
87A.	Déclaration prononcée devant la Première Commission par le représentant canadien, M. Paul Beaulieu, en explication du vote sur le point 96 de l'ordre du jour ( Application de la Déclaration sur l'inadmissibilité de l'intervention dans les affaires intérieures des Etats et la protection de leur indépendance et de leur souveraineté).	le 12 decembre 1966
88.	Text of Statement made in the Special Political Committee By the Canadian Representative to the United Nations, Mr. George Ignatieff, in explanation of the vote on Item 34 (Report of the Special Committee on the Policies of Apartheid of the Government of South Africa)	December 12, 1966
89.	Text of Statement made in the Third Committee by the Canadian Representative, Professor R. St. John Macdonald in explanation of vote on Item 62 (International Covenants on Human Rights.)	December 12, 1966
89A.	Texte d'une déclaration prononcée devant la troisième Commission par le représentant du Canada, le Professeur R. St. J. Macdonald en explication du vote sur le point 62 de l'ordre du jour (pactes internationaux relatifs aux droits de l'honneur).	le 12 decembre 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
90.	Text of Statement to be delivered in the Special Political Committee by the Canadian Representative, Mr. Pierre-Elliott Trudeau, M.P.' Parliamentary Secretary to the Prime Minister, On Item 33 ( Comprehensive Review of the Whole Question of Peace-keeping Operations in all Their Aspects; Report of the Special Committee on Peace-keeping Operations).	December 13, 1966
90A.	Déclaration prononcée devant la Commission de Politique spéciale par le représentant du Canada, M. Pierre-Elliott Trudeau, député, secrétaire parlementaire du Premier Ministre, sur le point 33 de l'ordre du jour (Etude d'ensemble de toute la question des opérations du maintien de la paix sous tous leurs aspects; rapport du Comité spécial des opérations de maintien de la paix).	le 13 décembre 1966
91.	Text of statement made in the Third Committee by the Canadian Representative, Professor R. St. J. Macdonald on item 54 ( World Social Situation).	December 14, 1966
91A.	Texte de déclaration prononcée devant la troisième Commission par le représentant du Canada, le Professeur R. St. J. Macdonald sur le point 54 de l'ordre du jour (situation sociale dans le monde).	le 14 décembre 1966
92.	Text of Statement made in the First Committee by the Canadian Representative, Gen. E.L.M. Burns, D.S.O., O.B.E., M.C., Adviser to the Canadian Government on Disarmament, on Item 31: The Korean Question: Report of the United Nations Commission for the Unification and Rehabilitation of Korea.	December 15, 1966



## COMMUNIQUE

1966

NO.	TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
93.	93A. Déclaration prononcée devant la Commission de Politique spéciale par le représentant de Canada M. Pierre-Elliott Trudeau, député secrétaire parlementaire du Premier ministre, sur le point 35 de l'ordre du jour (Effets des radiations ionisantes; rapport du Comité scientifique des Nations Unies pour l'étude des effets des radiations ionisantes).	le 15 décembre 1966
94.	Text of Statement to be delivered in the Special Political Committee by the Canadian Representative, Mr. Pierre-Elliott Trudeau, M.P., Parliamentary Secretary to the Prime Minister, on Item 36( the Peaceful Settlement of Disputes).	December 16, 1966
95.	95A. Texte de la déclaration prononcée en séance plénière par le représentant permanent du Canada aux Nations Unies, M. George Ignatieff, sur le point 33 de l'ordre du jour.	le 17 décembre 1966
96.	Text of Statement to be made by the Canadian Representative, Mr. Donald S. Macdonald, M.P., Parliamentary Secretary of State for External Affairs of Canada, to the Resumed 41st session of the Economic and Social Council with respect to the Report of the International Monetary Fund.	December 19, 1966
96A.	Texte d'une déclaration prononcée par le représentant du Canada, M. Donald S. Macdonald, Député, Secrétaire parlementaire du Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures à la reprise de la 41ème session du Conseil économique et social concernant le rapport du Fonds monétaire international.	le 19 décembre 1966

